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8 PvdA RO Er wordt gesproken over de te starten bouw van Holland Park West. “Onderdeel hiervan zijn 

ruim 700 woningen en de sociale huur, middeldure huur en de vrije sector”. Hoe is de 

verdeling binnen deze drie groepen? En wat wordt er nog meer gebouwd? De zinsnede 

“Onderdeel hiervan” suggereert immers dat er nog meer gebouwd word. Noem dat dan ook.

De verdeling is 30% sociaal, 24% middeldure huur, en 46% vrije sector (waarvan 50% vrije sector koop), daarbij 

minimaal 1500 m2 voorzieningen en een brede school voor 700 leerlingen en de inrichting van de openbare ruimte. 

Zoals door de raad besloten op 24 april 2018 bij vaststelling van het stedenbouwkundig programma van eisen en 

herbevestigd door de raad bij vaststelling van het bestemmingsplan op 27 augustus 2020. 

11 PvdA FIN Er wordt vermeld dat de dip in de jaren 2022 en 2023 veroorzaakt wordt door het weghalen 

van de container/-studentenwoningen. Nu worden er tot die tijd ook veel nieuwe woningen 

gebouwd. Blijkbaar niet genoeg om het verdwijnen van de studentenwoningen te 

compenseren. Is dit in cijfers weer te geven?

Zie voor de aantallen bladzijde 10 van Kadernota 2021. 

11 OD RO • Hoeveel container/-studentenwoningen zijn er op Bergwijkpark Zuid?

• En het aantal inwoners van de container/-studentenwoningen in Bergwijkpark Zuid?

Er zijn geen containerwoningen op Bergwijkpark Zuid. Overigens heeft dit kantorengebied tegenwoordig de naam 

Bergwijkpark. In Holland Park Zuid zijn wel containerwoningen, dit zijn er ca. 500 containerwoningen. Doorgaans 

worden deze door 1 à 2 personen bewoners bewoond.  
12 OD FIN “Na de vaststelling van de Kadernota heeft zich nog een enkele autonome ontwikkeling 

voorgedaan, deze is verwerkt in de begroting.”

• Over welke autonome ontwikkeling praten we hier? Graag een duiding?

Gedoeld wordt hier op de bijstelling van het Wmo-budget (€ 275.000).

13 OD SL Verhoging Wmo-budgetten : Tabel staat een bedrag van 275 en in de toelichting een bedrag 

van 250.

• Graag een verklaring voor het verschil?

Dit betreft de toename van € 250.000 voor de indicaties Wmo voor maatwerkvoorzieningen. In de toelichting is niet 

specifiek de ophoging van € 25.000 genoemd voor de Huishoudelijke Hulp Toelage (HHT) Diensten Thuis. De 

toelichting is wel terug te vinden op het programma zelf (pagina 34 en 40).
13 OD SL Aanpassen taakstellende bezuiniging sociaal domein : “vervolgens jaarlijks een cumulatieve 

taakstelling van € 100.000 opgenomen, oplopend tot uiteindelijk € 300.000 in 2024.”

• In de bovenstaande tabel is te zien een aflopende taakstelling. Graag een verklaring?

In de kadernota 2021 was de volledige taakstelling opgenomen (€ 300.000 vanaf 2021).

Deze tabel betreft de vergelijking tussen Kadernota en Begroting 2021. 

Door de taakstelling later en gefaseerd in te laten gaan ontstaat een aflopend negatief verschil.

14 VVD FIN Kapitaallasten  Waarom worden in 2024 de investeringen opgenomen die pas later worden 

verwacht? Waarom überhaupt opnemen? 

Wanneer we in het meerjarenperspectief geen rekening houden met de toekomstige kapitaallasten dan zou dit 

kunnen betekenen dat de gewenste investering geen doorgang zou kunnen vinden.
14 D66 FIN Toerekening personeelskosten: Er worden meer personeelskosten toegerekend aan 

parkeren. Heeft dit gevolgen voor de prijs van een parkeervergunning?

Nee,  de parkeerexploitatie is een kostendekkende exploitatie en met deze kosten is rekening gehouden in de 

begroting.
15 D66 FIN “De algemene reserve is toereikend en blijft de komende jaren naar verwachting stabiel”. 

Hoe valt dit te rijmen met de opmerking op pagina 9, onder “gevolgen Coronacrisis” waar 

staat dat de algemene reserve wordt ingezet om de gevolgen van de coronacrisis op te 

vangen?

Dat lijkt inderdaad wat tegenstrijdig. Gepoogd is te zeggen dat de hoogte van de algemene reserve dusdanig positief is 

dat de verrekening van eventuele coronaeffecten niet tot zorgen hoeven te leiden. De algemene reserve is voldoende 

op peil om risico's op te vangen.

16 PvdA PZ Er wordt bij bijzondere bijstand een toename van kosten van 180 genoemd. Waarop is dit 

aantal gebaseerd?

Dit bedrag is gebaseerd op realisatiecijfers van de afgelopen jaren en de ontwikkelingen van de laatste maanden. Zie 

pagina 52 van de programmabegroting.
16 OD RB Afvalstoffenheffing: “om de tegenvallers van de afgelopen 2 jaar op te vangen.” En ook valt te 

lezen blz. 15 overschrijding door de corona crisis.

• Wat is nu de rede van de verhoging?

Door de oplopende kosten voor de afvalinzameling en -verwerking in de afgelopen twee jaar is de 

egalisatievoorziening leeg. Een egalisatievoorziening is noodzakelijk om tariefschommelingen in de afvalstoffenheffing 

door tegenvallers op te kunnen vangen. Het feit dat de egalisatievoorziening leeg is, komt doordat dat de inkomsten 

uit de afvalstoffenheffing niet 100% dekkend waren voor de afvalinzameling, terwijl dit wel een vereiste is. Door de 

extra kosten van de coronacrisis, het uitblijven van een verlaging van service op restafval en grofvuil, het verhogen van 

de service op grondstoffen en het aanvullen van de egalisatievoorziening stijgt de afvalstoffenheffing.

16 OD FIN Nieuw beleid : “Onderstaand een overzicht van alle nieuwe beleidsvoornemens die zijn 

opgenomen in de begroting 2020.”

• Praten we nu over oude of nieuwe voornemens?

Tekst 'begroting 2020' moet 'begroting 2021' zijn. Tekst wordt aangepast.

Beantwoording schriftelijke technische vragen Begroting 2021

Algemeen
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28 GL SL Kosten Jeugdzorg, beheersmaatregelen

Er wordt hier gesproken dat voorzieningen uit voorliggende wetten (Wlz, Wmo, 

Kinderopvang) niet altijd worden ingezet, maar dat in plaats daarvan middelen uit de 

Jeugdwet worden gebruikt. Voorts wordt benoemd dat er specialistische kennis nodig is om 

de grenzen van de Jeugdwet goed te kunnen beoordelen. In 2020 wordt een bestandsanalyse 

uitgevoerd om de uitgaven vanuit de juiste wet te bekostigen.

Is de benodigde kennis wel in huis voor deze bestandsanalyse? En wat wordt eraan gedaan 

om deze specialistische kennis ook voor toekomstige situaties beschikbaar te hebben? En is 

dit binnen de gemeentelijke organisatie of bij de zorgaanbieder? Of bij beiden?

Voor uitvoeren van de bestandsanalyse is inderdaad specialistische kennis nodig, evenals tijd en ruimte. Een 

bestandsanalyse geeft nog geen zekerheid tot een besparing, maar het zou er wel uit voort kunnen vloeien. Bovendien 

biedt het inzicht voor de medewerkers voor beoordelingen van 'grensgevallen' in toekomstige situaties. Een extern 

deskundige met specialistische kennis kan gemeente Diemen daarbij ondersteunen. Er is in 2019 door 

beleidsmedewerkers een cursus 'Grenzen van de Jeugdwet' gevolgd. Er wordt gekeken hoe kennis structureler / 

programmatischer kan worden gevolgd. Voor zowel beleid, als uitvoering. Om alle medewerkers die werken met de 

Jeugdwet juridisch beter te ondersteunen is sinds een jaar een abonnement genomen op een online juridische 

kennisbank, waar ook van een helpdesk gebruik kan worden gemaakt. Deze investeringen zijn gericht op de 

gemeentelijke organisatie, omdat de gemeente verantwoordelijk is voor het systeem waarbinnen jeugdhulp wordt 

aangeboden en daar ook financieel verantwoordelijk voor is.

28 D66 SL beheersmaatregelen : Wat zijn de werkzaamheden van een contractmanager? Diemen, 

Uithoor en Ouderamstel behoren tot het werkgebied van de manager. Worden het aantal 

uren verdeeld over voornoemde plaatsen?

De contractmanager concentreert zich in eerste instantie op de aanbieders (per gemeente) waar de meeste jeugdhulp 

wordt ingezet. Het doel is meer grip en zicht krijgen op de uitvoering van de contracten. De contractmanager heeft 

vooral contact met verwijzers en aanbieders. De contractmanager zal zowel inhoudelijk als financieel(administratief) 

controles uitvoeren, in gesprek gaan met verwijzers en aanbieders over de kwaliteit van het aanbod en de geleverde 

prestaties. Het aantal uren wordt gelijkelijk verdeeld onder de DUO gemeenten. 

28 D66 SL Nieuwe inkoop per 2022:  “Daarnaast worden in het nieuwe stelsel transformatiedoelen als 

ontzorgen, normaliseren en demedicaliseren, pijlers van de nieuwe Jeugdwet, verder 

doorontwikkeld.” Wat wordt er verstaan onder "normaliseren"? Zijn deze doelen uit te 

voeren door een niet gespecialiseerde kracht?

Normaliseren is een term die bij de decentralisatie van de Jeugdzorg in 2015 al als transformatiedoel staat bemoend. 

Daarmee is bedoeld het onnodig problematiseren en etiketteren tegengegaan (normaliseren) en kwetsbaarheid hoort 

bij het leven. 

29 GL SL Diemense gezinnen die dakloos zijn: 

- Gezinnen, dus kinderen, mogen toch niet op straat worden gezet? Hoe kan het dan dat er 

dakloze gezinnen zijn? 

- Om hoeveel gezinnen gaat het?

Het kan door allerlei redenen voorkomen dat een gezin dakloos raakt, bijvoorbeeld betalingsachterstanden, ruzie met 

de familie waar het gezin inwoont of scheiding. De woningnood is tegelijkertijd hoog, dus een passende woonruimte is 

in veel gevallen niet beschikbaar. Het aantal gezinnen in Diemen wat op een moment dakloos is in Diemen, schommelt 

tussen de twee en vijf gezinnen. Voor deze gezinnen is noodopvang geregeld. Naast de noodopvang is er begeleiding 

om te zorgen dat er woonruimte wordt gevonden.

29 OD SL Noodopvang

• Hoe zit het met het uithuiszettingen van wooncorporaties. Houden die zich aan de afspraak 

dit niet te doen in verband met corona?

In het voorjaar is er landelijk afgesproken dat corporaties geen huisuitzettingen doen. Deze afspraak is begin juni 

verlopen. In die periode hebben corporaties zich gehouden aan deze afspraak. Vanaf juni zijn er wel enkele 

huisuitzettingen geweest. Deze aantallen geven geen ander beeld dan voor de coronacrisis. De afspraken die zijn 

gemaakt met de corporaties over vroeg eropaf blijven gewoon van kracht waarmee huisuitzettingen bij 

corporatiewoningen zoveel mogelijk worden voorkomen.
30 GL SL Leef en leerpunt: Dit is een mooi initiatief en fijn om te lezen dat het zo succesvol is. In 

hoeverre heeft corona impact op het aan de slag gaan/ blijven van de koppels?

Het Leef en Leerpunt heeft waar mogelijk de samenwerking van de koppels digitaal voortgezet. Om vrijwilligers en 

deelnemers aangehaakt te houden heeft de coördinator van het Leef en leerpunt zeer regelmatig telefonisch contact 

gehad met zowel de vrijwilligers als de deelnemers. Ook heeft een zomerschoolaanbod plaatsgevonden voor digitale 

vaardigheden waaraan in totaal zestien personen hebben deelgenomen (met inachtneming van de geldende 

coronamaatregelen). 
30 D66 SL beheersbaarheid kosten sociaal domein : Er is een speciale werkgroep opgericht om te 

onderzoeken of de kosten van de beheersmaatregelen naar beneden kunnen worden 

bijgesteld. Dit moet leiden tot een besparing van € 300.000. In 2020 heeft dit geleid tot een 

besparing van € 100.000. Ondanks de aanwas van nieuwe cliënten en extra personeel stel ik 

de vraag of dit een realistisch beeld schetst.

De lokale, regionale en landelijke ontwikkelingen laten vooral voor de jeugdzorg een zorgelijke en stijgende trend zien. 

Het is en blijft een uiterst complex om grip te krijgen op de uitgaven. De besparing van € 100.000 betreft niet 2020, 

maar 2022. De werkgroep zal zich onder andere bezighouden met zicht en grip krijgen op de uitgaven. De ingezette 

beheersmaatregelen zoals contractmanagement, de inkoop van de specialistische jeugdhulp per 2022, het bevorderen 

van gebruik van algemene voorzieningen, de bestandsanalyse (grenzen van de jeugdwet) zijn daar voorbeelden van.  

De druk op de uitgaven is en zal hoog blijven. Met deze besparing wordt in ieder geval beoogd een trendbreuk te 

forceren. Daarbij worden de inhoudelijke consequenties voor ogen gehouden. Hierover zal het gesprek moeten 

worden blijven gevoerd.

32 OPD SL Met wie gaat het Woonlastenakkoord afgesloten worden? 

Betreft het hier alleen de woningcorporaties, of ook andere verhuurders?

Het Woonlastenakkoord is een akkoord tussen de gemeente en de woningcorporaties.

32 OD SL Wonen:  “De gemeente zal hier financieel aan bijdragen. De financiële paragraaf wordt in 

2020 nader uitgewerkt.”

• Waar kunnen wij de uitwerking vinden in de financiële paragraaf?

De gemeente en de corporaties zijn nog in overleg over de uitwerking van de afspraken. De voorgenomen 

huurverlaging wordt in 2021 van kracht. In het vierde kwartaal van 2020 zal een financieel voorstel volgen.

33 PvdA SL Er wordt melding gemaakt van een zodanig  forse stijging van het aantal WMO-aanvragen dat 

wordt voorgesteld de formatie van het team met 1,0 fte uit te breiden. Op pagina 34 lezen 

we dat er € 250.000 extra nodig is voor maatwerkvoorzieningen en € 25.000 voor Hulp bij het 

Huishouden 

Welke andere financiële gevolgen heeft deze toename van het aantal aanvragen? 

En is dit niet een moment om nog eens nadrukkelijk te kijken naar de eigen bijdrage? Maar 

dat laatste in natuurlijk geen technische vraag.

De financiële gevolgen van de toename in het aantal aanvragen is vooralsnog geraamd op € 250.000 en de kosten voor 

1,0 fte binnen team Wmo. De € 25.000 die extra nodig is binnen het budget Hulp bij het Huishouden wordt gebruikt 

voor het invoeren van de algemene voorziening HHT Diensten Thuis. Dit staat los van het aantal Wmo-aanvragen. De 

eigen bijdrage van € 19 per maand ongeacht het aantal Wmo-voorzieningen is landelijk beleid. Gemeenten hebben 

geen beleidsvrijheid om deze bijdrage te verhogen, alleen om te verlagen.

33 - 35 OPD SL De Regisseur Top 1000 wordt een lokale functionaris voor ca. een halve fte. Lijkt het niet 

effectiever om deze functie te combineren met de uitbreiding van het jongerenwerk?

Dit is niet gebruikelijk. Deze combinatie bestaat ook niet bij andere Amstelland gemeenten. De functie Regisseur top 

1000 is inhoudelijk niet vergelijkbaar met een jongerenwerker. Daarnaast is het jongerenwerk voor gemeente Diemen 

in handen van Stichting Welzijn Diemen terwijl de regisseur top 1000 in eigen beheer zal zijn.

Sociaal
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33 OD SL Maatschappelijke opvang en Beschermd wonen:  “Het Rijk heeft aangekondigd om aan de 

gemeenten 200 miljoen extra ter beschikking te stellen als impuls om woonplekken met 

passende begeleiding te realiseren. In de regio Amsterdam-Amstelland gaat het om 150 extra 

plekken.” 

• Om hoeveel plekken gaat het in Diemen?

De regiogemeenten Aalsmeer, Amstelveen, Ouder-Amstel, Uithoorn en Diemen zijn bezig om afspraken te maken over 

het aantal te realiseren plekken. De plekken hoeven niet perse in Diemen gelegen te zijn. Op dit moment zijn er 

bijvoorbeeld al relatief veel plekken in Diemen voor beschermd wonen voor mensen uit de regio. De 150 extra plekken 

die beschikbaar komen zijn voor de regio bedoeld, dus ook voor Diemenaren. Het is de verwachting dat de raad begin 

2021 hierover verder wordt geïnformeerd. Momenteel is in Amstelveen een regionale opvangvoorziening in beeld 

waar extra plekken beschikbaar komen.

34 OD SL Huishoudelijke Hulp Toelage (HHT) Diensten Thuis:  “Het budget voor HHT Diensten Thuis is in 

2017 toegevoegd aan de budgetten voor HbH1 en HbH2.”

• Wat betekent HbH1 en HbH2 en waar zien wij deze toevoeging?

HbH staat voor Hulp bij het Huishouden. HbH1 en HbH2 zijn Wmo-maatwerkvoorzieningen. Bij HbH1 beperkt de 

ondersteuning zich tot overname van huishoudelijke taken. Vanuit HbH2 kunnen dezelfde huishoudelijke 

werkzaamheden worden geboden als onder HbH1, met het verschil dat HbH2 wordt ingezet bij cliënten die niet in 

staat zijn de hulp aan te sturen in wat precies schoongemaakt moet worden of anderszins moeite hebben met het 

organiseren van het huishouden. Het budget voor Hulp bij het Huishouden (HbH1 en HbH2) is een onderdeel van het 

Wmo-budget. De toevoeging van het budget in 2017 is destijds in de begroting verwerkt en komt neer op een bedrag 

van € 120.000. Hiermee is gedeeltelijk de bezuiniging opgevangen die het Rijk doorvoerde op de HbH budgetten.

36 VVD SL Is hoge percentrage van 2,5% in 2020 het gevolg van Corona? Zo niet, wat is dan de reden 

van de afwijking t.o.v. andere jaren?

Het is niet duidelijk wat hier wordt bedoeld. Aangenomen dat bedoeld wordt percentage 2,5% pagina 37 (schulden 

boven 75.000, realisatie 2018). Begroot is 5%, dit is minder dan de realisatie 2019 en gelijk aan het percentage van de 

begroting 2020.
36 D66 PZ indicator maatschappelijk effect, uitstroom naar werk : Aantal uitstromers naar werk erg laag. 

Moet het streefgetal voor komende jaren niet hoger worden? Welke inspanningen worden er 

verricht?

Het uitkeringsbestand is afgelopen periode afgenomen, waardoor er minder klanten overblijven die kunnen 

uitstromen. Inmiddels neemt het bestand weer toe door de economische crisis als gevolg van corona. Er verdwijnen 

nu en in de komende tijd veel banen waardoor de kansen op de arbeidsmarkt  voor bijstandsgerechtigden steeds 

kleiner worden. Uiteraard blijven we proberen, door middel van maatwerktrajecten, zoveel mogelijk mensen weer aan 

een baan te helpen. Het in de begroting genoemde aantal is geen streefgetal, maar een inschatting op basis van 

eerdere resultaten en de huidige economische realiteit. 

37 PvdA SL Er staat bij de prestatie-indicatoren het percentage succesvol afgeronde mannelijke 

regelingen en WSNP-trajecten. In 2019 was dit 71% en voor 2020 en 2021 is 70% begroot. 

Wat gebeurt er als de trajecten niet succesvol zijn?

Indien een minnelijk traject niet slaagt kan een WSNP traject worden aangevraagd. Als cliënt ook niet tot de WSNP 

wordt toegelaten zal zoveel mogelijk worden ingezet op stabilisatie van de schuldsituatie door bijvoorbeeld 

bewindvoering. Daarnaast zal getracht worden om met de preferente schuldeisers zo gunstig mogelijke 

betalingsregelingen te treffen.
38 PvdA SL staat bij de prestatie-indicatoren de vermelding “verplicht”. Wie legt deze verplichting op? En 

zijn deze aantallen haalbaar?

Dit is vastgelegd in het Besluit Begroting en Verantwoording en moeten we dus wettelijke opnemen in de begroting. 

Verder wordt als ieder jaar zoveel mogelijk geprobeerd om haalbare en reeële streefwaarden te noemen die 

aansluiten bij het voorafgaande jaar, de ambities/doelen en de beschikbare middelen.
40 OD FIN Fluctuaties meerjarenperspectief:  “De fluctuatie wordt met name veroorzaakt door een forse 

taakstelling die vanaf 2022 van € 100.000, die tot 2025 jaarlijks oploopt met € 100.000. 

Uiteindelijk komt deze taakstelling op € 300.000 structureel. Hier moet de komende tijd 

nadere invulling aan gegeven worden.”

• Waar vinden wij de fluctuatie en oplopende taakstelling terug in de daarna volgende tabel?

De tabel daarna geeft het nieuw beleid weer. Wij kenmerken de aanpassing van de taakstellende bezuiniging niet als 

nieuw beleid. 
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43 GL RO Bijdrage AcVZ

Is dit het bedrag boven op de kosten van de werkzaamheden mbt de top 400/600? Dus 

gericht op de groep daarbuiten?

Deze bijdrage is bedoeld ter dekking van de apparaatskosten van het AcVZ en bevat alle programma’s van het AcVZ 

dus niet alleen de top 400/600.

43 OD RO “Uit de Jaarstukken 2019 bleek dat de bijdrage aan de gemeente Amsterdam (structureel € 

50.000) niet was begroot.”

• Betekend dit dat afdracht ook niet heeft plaats gevonden?

• En hoe is dit verantwoord is in de jaarstukken 2019?

• Hoe staat het met afdracht in 2020?

Tot en met de begroting 2016 waren deze kosten ondergebracht in de bijdrage veiligheidsregio. Doordat de kosten 

echter geen betrekking hadden op de gemeenschappelijke regeling zijn deze sindsdien qua uitgaven verantwoord op 

de post rampenbestrijding. Verzuimd is toen echter om ook in de begroting 2017 en verder dit bedrag te begroten op 

de post rampenbestrijding. De uitgaven zijn wel gedaan binnen het budget "rampenbestrijding". In 2020 zal de 

afdracht op dezelfde wijze worden verantwoord.

44 GL RO Beveiliging gebied Station DZ

- HP en de Campus zijn steeds drukker. Die omgeving is toch steeds veiliger geworden/aan 

het worden? Of spreken de cijfers dat tegen? 

- Wat is precies de reden dat deze kosten structureel dienen te worden opgenomen?

Er is meer sociale controle in het gebied, maar door de toename aan bewoners in het gebied wordt het voor 

criminelen ook interessanter hier een slachtoffer te vinden.  Daarnaast zien we een verschuiving van straatcriminaliteit 

vanuit Amsterdam Zuidoost naar dit gebied. De inzet blijft dus hard nodig, ook de uitbreiding van de beveiliging tot 

24.00 uur en in het weekend.  Met ingang van de begroting 2021 zijn de extra kosten voor de uitgebreide beveiliging 

structureel opgenomen in de begroting. Overigens zal regelmatig worden bezien of inzet op dit niveau gehandhaafd 

moet blijven. Deze kosten voor extra uren kregen een structureler karakter met de laatste jaren overschrijdingen ten 

opzichte van de begroting. De dienstverlening moet dan ook structureel aanbesteed worden, gebaseerd op een 

structurele begrotingspost. Zoals gezegd zal regelmatig worden bezien of de inzet op dit niveau gehandhaafd moet 

blijven.

44 PvdA RO Er wordt melding gemaakt van de beëindiging dienstverleningsovereenkomst met Ouder-

Amstel. Hierdoor vervalt de jaarlijkse vergoeding van €37.000 van Ouder-Amstel. Betekent dit 

dat de formatie analoog aan dit bedrag wordt teruggebracht? Zo ja, dan zou de tabel 

onderaan pagina 47 moeten worden aangepast. Zo nee, waarom niet?

Het OOV personeel van Ouder-Amstel was gedetacheerd bij de gemeente Diemen. De kosten die Diemen maakte voor 

de aansturing en het beschikbaar stellen van werkplekken werden door Ouder-Amstel aan de gemeente Diemen 

vergoed. Inmiddels werken de OOV-ers van Ouder-Amstel weer vanuit hun eigen gemeentehuis en worden zij weer 

aangestuurd door een leidinggevende van de gemeente Ouder-Amstel. De opzegging van de 

dienstverleningsovereenkomst levert maar een beperkt aantal formatieuren op heeft geen invloed op de vastgestelde 

Diemense formatie, mede omdat deze formatie voor Diemen zelf onlangs flink is uitgebreid.

46 D66 RO Onder prestatie-indicator 1.1.8 staat voor 2021 een lager aantal integrale adrescontroles 

begroot. Waarom is dit zo?

Het aantal dat was ingevuld voor 2020 betrof een totaal aan controles en niet het aantal adressen. Het aantal adressen 

dat wordt gecontroleerd is lager. Deze zijn dan ook nu begroot op 100. Het aantal controles zal nagenoeg gelijk blijven. 

46 D66 RO prestatie-indicator 2.1.1: Hoe toont deze indicator nog de mate van “eigen 

verantwoordelijkheid” van burgers als de vraag volledig wordt ingevuld door studenten van 

ROC Veiligheid?

Het is in de afgelopen jaren niet mogelijk gebleken om nieuwe inwoners te werven voor Samen Veilig, uw conclusie is 

derhalve juist. Wij zullen extra acties ondernemen voor werving en hopen snel weer nieuwe aanmeldingen van 

inwoners te krijgen.

52 VVD PZ Wat behelst de RUB? Sinds 2016 bestaat de landelijke Regeling Uitstroom Bijstandsgerechtigden (RUB), waarmee onder regie van de 

gemeente een betalingsregeling kan worden getroffen voor het wegwerken van de zorgverzekeringsschuld. Er is geen 

wettelijke plicht voor de gemeente dit aan te bieden. De regeling voorziet gelijktijdig in instroom in de Collectieve 

Zorgverzekering voor Minima (CZM) welke de gemeente Diemen aanbiedt via Univé. Eventuele invoering van de RUB is 

nog in onderzoek.  Het is een uitvoeringstechnisch complexe regeling met tevens een debiteurenrisico voor de 

gemeente. De afkorting wordt aangepast en opgenomen in de Bijlage Afkortingenlijst.

52 OPD PZ Hoe groot is de toename van het aantal aanvragen bijzondere bijstand dit jaar, in vergelijking 

met 2019?

We vragen niet naar financiële gevolgen, maar naar aantallen. Indien mogelijk ook een 

indicatie van leeftijd van de aanvragers boven en onder 50 jaar.

Deze vraag heeft betrekking op de realisatie 2020, niet op de begroting 2021. 

52 D66 PZ Diemen aan het werk:  In 2020 is het budget verminderd met 90.000 euro. Is het budget voor 

2021 en 2022 voldoende om de taken uit te voeren?

Voor zover we het nu kunnen inschatten zou dit voldoende kunnen zijn.

53 GL PZ Schuldhulpverlening : wat houdt de Regeling Uitstroom Bronheffing (RUB) in? Sinds 2016 bestaat de landelijke Regeling Uitstroom Bijstandsgerechtigden (RUB), waarmee onder regie van de 

gemeente een betalingsregeling kan worden getroffen voor het wegwerken van de zorgverzekeringsschuld. Er is geen 

wettelijke plicht voor de gemeente dit aan te bieden De regeling voorziet gelijktijdig in instroom in de Collectieve 

Zorgverzekering voor Minima (CZM) welke de gemeente Diemen aanbiedt via Univé. Eventuele invoering van de RUB is 

nog in onderzoek.  Het is een uitvoeringstechnisch complexe regeling met tevens een debiteurenrisico voor de 

gemeente. De afkorting wordt aangepast en opgenomen in de Bijlage Afkortingenlijst.

53 GL PZ Terugvordering & verhaal

- Waarom wordt er op oude vorderingen een incassobureau ingezet? 

- En hoe wordt bepaald of er een incassobureau ingezet gaat worden? 

- En waarom gaat dit zorgen dat het beter inbaar gaat zijn?

Het betreft vorderingen op ex-cliënten die de afgelopen jaren zijn overgedragen aan het incassobureau, omdat binnen 

het team Administratie hier geen formatie voor aanwezig was. Een deel van de vorderingen is zeer  gedateerd. Door 

het in eigen beheer te nemen zal dit minder kostenverhogend werken voor de ex-cliënten. Door rechtstreeks contact 

met de ex-cliënten is er een grotere kans dat vorderingen succesvol worden geïnd. Daarnaast worden alle 

verhaalszaken overgedragen aan het incassobureau, omdat dit zeer specifieke kennis vereist.

54 D66 PZ prestatie-indicatoren:  Voor bijzondere bijstand is voor 2020 en 2021 80% begroot. Is hierbij 

ook rekening gehouden met de coronacrisis, met naar verwachting een stijging van  

aanvragen voor bijzondere bijstand?

Het bereiken van de doelgroep is door de Coronacrisis lastiger omdat er minder face-to-face contactmomenten 

mogelijk zijn. Desondanks wordt getracht de doelgroep goed te bereiken via andere kanalen en, waar mogelijk, het 

ambtshalve toekennen van diverse voorzieningen.

Veilig

Inkomen en armoede
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59 GL SL Sportpark: De planning is erop gericht de herinrichting medio juli 2021 gereed te hebben. 

Geldt deze planning zowel voor het sportpark in Diemen als voor Sportpark Middenmeer 

voor TIW Survivors? Zo niet, wat is dan de planning voor deze laatste?

Deze planning geldt voor het sportpark in Diemen. Voor het sportpark Middenmeer gaat Amsterdam over de planning 

en die planning is er nog steeds op gericht, dat de werkzaamheden t.b.v. sec TIW Survivors voor de start van het 

honkbalseizoen 2021 gereed zijn.

59 GL SL Daarom Diemen: Het risico op afgelastingen van evenementen zal er in 2021 inderdaad ook 

zijn. In hoeverre wordt ook gekeken naar de mogelijkheid om deze evenementen, eventueel 

in aangepaste vorm, alsnog door te laten gaan? Veel van deze evenementen zijn immers 

buiten.

Als in 2021 de situatie nog steeds zodanig is dat er veel beperkingen zijn, dan zullen we met de organisatoren bekijken 

of het evenement met enige aanpassingen toch te organiseren is. 

59 OD SL Sportpark:  “De gemeente Amsterdam is een proces gestart om Sportpark Middenmeer 

geschikt te maken voor de komst van TIW Survivors. Vanuit de gemeente Diemen wordt dit 

proces op de voet gevolgd.” Alleen proces volgen is daarvoor niet genoeg lijkt ons.

• Hoe gaat gemeente belofte nakomen om de vereniging een zachte landing te geven?

Met de realisering van de aanpassingen zoals die zijn toegezegd (zwart op wit) in een brief van de wethouder van door 

Amsterdam is naar onze mening voldaan aan het uitgangspunt van een zachte landing voor TIW-Survivors in 

Amsterdam. Uiteraard is Amsterdam leidend in dit proces. Het betreft werkzaamheden op hun sportpark. Diemen 

volgt dit proces op de voet en blijft hierover in gesprek TIW Survivors.

59 OD SL De omval:  “Momenteel wordt samen met de gebruikers gewerkt aan het Definitieve 

Ontwerp voor de aan- en verbouw van de Omval, inclusief een kostencalculatie.”

• Verstaat men onder gebruikers ook de bezoekers/klanten?

• Hoe zijn de meningen van de bezoekers/klanten meegenomen?

Met de gebruikers wordt bedoeld de gebruikers de huidige vaste (onder)huurders van De Omval, zoals Welzijn 

Diemen, DMN en vanzelfsprekend, de OBA. Deze partijen zijn zelf gebruikers en vertegenwoordigen groepen 

bezoekers. 

64 OPD SL De renovatie van het Duran Zwembad wordt mogelijk uitgesteld in verband met mogelijke 

nieuwbouw. Wilt u daarbij ook het Ago-zwembad betrekken? 2021 is het laatste jaar van de 

subsidie voor dit bad. Wilt u een voorstel voorbereiden om de subsidie voor dit bad te 

verlengen en in de jaren erna een voorstel uitwerken dat uitgaat van samengaan van beide 

baden in één nieuw gebouw?

Dit is een politieke vraag. De wethouder kan hier op antwoorden bij de behandeling van de begroting.

Algemeen D66 SL 1. Wat is de situatie van de culturele groepen in Diemen met het oog op Corona? In hoeverre 

zijn koren, Diemer Harmonie, EDOG en vergelijkbare groepen in staat zich door de 

Coronacrisis heen te werken?

Ons bereiken geen signalen dat deze verenigingen door de Coronacrisis in de problemen geraken. Op voorhand 

hebben wij overigens alle culturele instellingen in Diemen het aanbod gedaan met hen in overleg te treden over het 

vinden van oplossingen bij eventuele problemen als gevolg van de Coronacrisis.

Algemeen GL SL Speciaal onderwijs voor Diemen in Amsterdam? Wat zijn de kosten van Diemen hiervoor? Diemen betaalt niet voor het aanbod van speciaal onderwijs. Elke speciaal onderwijsschool krijgt een vaste som geld 

voor het onderwijs aan een kind via landelijke financieringsstroom. Er is wel jeugdhulp op de speciaal 

onderwijsscholen, ook wel genoemd Specialistische Jeugdhulp op het Speciaal Onderwijs (SJSO). Binnen de 

leerlingenpopulatie van het speciaal onderwijs kampen veel leerlingen met ernstige gedragsproblemen of zorg- en 

begeleidingsvragen. Leerlingen doen regelmatig een beroep op jeugdhulp. Sinds het schooljaar 2018-2019 wordt 

daarom door de gemeente Diemen en Amsterdam Specialistische Jeugdhulp op het Speciaal Onderwijs (SJSO) 

georganiseerd. Met SJSO willen de gemeenten op een eenvoudiger en effectievere manier extra ondersteuning 

organiseren voor jeugdigen in het speciaal onderwijs (waaronder ook het speciaal basisonderwijs, praktijkonderwijs en 

de tussenvoorzieningen). Doel is meer kinderen op een laagdrempelige manier te helpen op locatie. De kosten voor 

deze hulp was in 2018-2019 € 242.000. Dit is € 60.000 lager dan verwacht. Voor 2019-2020 wordt eenzelfde 

kostenpost verwacht. 

Algemeen D66 SL 1. Wat is de huidige stand van zaken met betrekking tot het lerarentekort in Diemen? Via de huisvestingsverordening en de beleidsregels wordt gewerkt aan regels om te zorgen dat leraren van lagere 

scholen voorrang krijgen bij het vinden van een woning. Voor Diemen is er beperkt budget ten opzichte van 

bijvoorbeeld de gemeente Amsterdam. We werken nauw samen met scholen om te bekijken hoe we toch enigszins 

kunnen ondersteunen. De coronacrisis maakt het echter niet makkelijker. Daarin wordt (extra) zichtbaar dat het 

grootste personeelstekort van de leerkrachten zich bevindt in de invalpool. Het vinden van vervanging bij uitval van 

een leerkracht is moeilijk. Daarom onderzoekt de gemeente, in samenwerking met de schoolbesturen, de inzet van 

zogenaamde toezichthouders om groepen op school op te kunnen vangen bij afwezigheid van de leerkracht.

Vrije tijd

Onderwijs
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77 D66 RO Omgevingswet : In hoeverre loopt Diemen op schema met de introductie van het Digitaal 

Stelsel Omgevingswet? Ik heb begrepen dat dit voor veel gemeenten nog één van de grootste 

knelpunten is.

Voor alle duidelijkheid wordt door het Rijk de Digitaal Stelsel Omgevingswet geïmplementeerd. Als gemeente hebben 

we dus geen vat op de planning van de implentatie van de DSO. Wel is het voor Diemen van belang dat het 

vergunningensysteem waarmee wordt gewerkt tijdig gereed is om ook aanvragen vanuit de DSO te kunnen ontvangen. 

Rond de zomer van 2021 wordt het huidige systeem Squit XO vervangen door RX mission dat is voorbereid op de DSO 

(de regie hiervoor ligt overigens bij Duo+). We lopen derhalve nog op schema.  

78 OD RO Omgevingswet: “Naar verwachting zal de Omgevingsdienst ten aanzien van deze taken voor 

advisering zorgen en met betrekking tot een aantal taken ook zorgen voor de uitvoering 

(toezicht houden / vergunningen en meldingen behandelen).” Dit komt neer op de 

boekhouder die de kas controleert. 

• Hoe wordt een objectieve beoordeling, uitvoering en controle geborgd?

Op dit moment adviseert de Omgevingsdienst NZKG de gemeente al. Dat zal zo blijven. Bij vergunningverlening 

adviseert de Omgevingsdient en draagt Diemen zorg voor de besluitvorming. Er is dus geen sprake van een 

'boekhouder die de kas controleert'.  Voor wat betreft de toezichtstaken is het wettelijk basistakenpakket uitbesteed 

aan de Omgevingsdienst. Dit is een verplicht pakket dat overgedragen moet worden. Vanuit het interbestuurlijk 

toezicht houdt de Provincie toezicht op hoe de taken door de Omgevingsdienst worden uitgevoerd. 

79 D66 RO Verlengen van de tijdelijke inhuur taakveld Ruimtelijke Ordening (RO): Is hiervoor nog steeds 

geen bijdrage van het Rijk beschikbaar?

Nee, het gaat hier om het opstellen van bestemmingsplannen, procedures voor afwijken van bestemmingsplannen 

e.d. Daartegenover staan opbrengsten voor de gemeente vanuit een grondexploitatie of een bijdrage in het kader van 

anterieure overeenkomsten.
80 PvdA RO Er staat bij 2.1 de omvang voorraad sociale huurwoningen in beheer van woningcorporaties. 

Waarom worden de woningen van de Tramlus niet meegeteld in 2021?

Er worden in 2021 60 sociale huurwoningen opgeleverd in het project bij de tramlus. Dit had inderdaad verwerkt 

moeten worden in het aantal zelfstandige sociale huurwoningen. Het juiste aantal bij begroting 2021 is dus 2729  in 

plaats van 2669.
80 D66 RO indicator maatschappelijk effect 2.1: Hoezo komt het aantal woningen dat op dit moment bij 

bijvoorbeeld de tramlus wordt gebouwd niet in deze indicator terug? Is dit wel de juiste 

indicator?

Er worden in 2021 60 sociale huurwoningen opgeleverd in het project bij de tramlus. Dit had inderdaad verwerkt 

moeten worden in het aantal zelfstandige sociale huurwoningen. Het juiste aantal bij begroting 2021 is dus 2729  in 

plaats van 2669.
82 OD RO “1.6.1 - Ontwikkelen van een Diemense "Hoofdgroenstructuur", mede door te investeren in 

de natuurwaarden, de verblijfskwaliteit en biodiversiteit. Bestaande natuur wordt optimaal 

verbonden. Daar waar buurtgroen aansluit op natuur wordt de ecologische verbinding 

versterkt.” En 1.6.3 - Versterken van de "ecologische hubfunctie" van groene plekken in de 

bebouwde kom, zoals park Spoorzicht.

• Hoe vertaalt deze doelstelling zich naar Buitenlust?

• Hoe vertaalt deze doelstelling zich ten aanzien van het verlagen van de hulp Gooise weg?

Voor Buitenlust en de verlaging van de Gooiseweg zal eerst uitsluitsel moeten komen over de mogelijke 

gebiedsontwikkeling. De mogelijke ontwikkeling van groen in Buitenlust is mede afhankelijk van het 

besluitvormingsproces rond deze zoeklocatie voor woningbouw. Wat betreft verlaging van de Gooiseweg is nog 

volledig onbekend wanneer dit eventueel gaat spelen.

84 VVD RO Wat is de belangrijkste oorzaak van de extreme daling van de structurele bedragen in in 2023. Dit wordt veroorzaakt doordat begrotingstechnisch in 2023 opbrengsten voor de grondexploitatie van Bergwijkpark 

aflopen. 
83 D66 RO subdoel 2.3.2: Wat is hieraan al in 2020 gedaan? Gemeente Diemen heeft een aanvraag ingediend en toegekend gekregen voor de nationale regeling reductie 

energiegebruik (RRE). Op basis hiervan worden in 2020 bij de jaarlijkse collectieve inkoopactie voor 

energiebesparingsmaatregelen en zonnepanelen voor woningeigenaren vouchers verstrekt waarmee kleine 

energiebesparende maatregelen (spaardouche, radiatorfolie, tochtstrip, ect.) kunnen worden vergoed. Voor 

verduurzaming van woningen kunnen gemeentelijke duurzaamheidsleningen worden aangevraagd. Het is de 

bedoeling om in 2021 te komen met een voorstel om duurzaamheidsleningen te verruimen (financieel) en te 

verbreden (qua maatregelen). In 2020 is gestart met het onderzoeken of extra maatregelen (bijvoorbeeld groendaken) 

toegevoegd kunnen worden aan de maatregelenlijst voor een duurzaamheidslening.  

83 OD RO “2.1.3 - Meewerken aan realisatie van het aandeel sociale huurwoningen in het 

woningbouwprogramma voor de ontwikkelingen in Holland Park West en Holland Park Zuid 

alsmede op andere te ontwikkelen locaties zoals Buitenlust en het Saan-terrein,”

• Dat er op Buitenlust gebouwd gaat worden staat dus al vast?

Buitenlust heeft nog steeds de status "zoeklocatie". De plannen voor Buitenlust zijn in de ontwerpfase, conform het 

proces zoals dat eerder met de gemeenteraad is besproken met betrekking tot de zoeklocaties.

Gebiedsontwikkeling
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88 VVD RO Wat is een bruidschatregel melding? Met de invoering van de Omgevingswet krijgen gemeenten ook locaal meer bevoegdheden ten aanzien van diverse 

regelgeving op het gebied van milieu. Daardoor is meer maatwerk mogelijk binnen gemeenten. Het Rijk ziet dit als een 

soort gift aan gemeenten, die gepaard gaat met de Omgevingswet. Vandaar bruidschat.

89 OPD RB Beschreven wordt dat er een tekort is van 4 miljoen euro in het Programma Groot 

Onderhoud Openbare ruimte en dat er keuzes zijn gemaakt om een aantal werkzaamheden 

te faseren, oftewel uit te stellen naar latere jaren. In de openbare collegebesluiten lezen we 

dat dit programma nog niet is vastgesteld en al twee keer is aangehouden. Wat is nu waar?

Het programma groot onderhoud is inderdaad 2 maal aangehouden. Het staat ter besluitvorming in november voor de 

Raad geagendeerd.

89 OPD RB Beschreven wordt ook dat de kosten van de Aanpassing Verkeersstructuur Diemen-Zuid zijn 

teruggebracht naar asfaltonderhoud van de Busbaan. Betekent dit nu dat ambtelijk wordt 

voorgesteld de busbaan niet open te stellen?

Nee, de kosten die worden bijgedragen aan de realisatie van het project wijziging verkeerstructuur Diemen-Zuid zijn 

teruggebracht naar de gereserveerde onderhoudskosten aan de Busbaan. De rest van de kosten worden ten lasten 

gebracht van de door de Raad beschikbaar gestelde investering.
89 OPD RB In de openbare collegebesluiten lezen we ook dat ambtelijk geadviseerd wordt de unaniem 

gesteunde motie over de aanplant van grotere en dikkere bomen i.p.v. kleine boompjes niet 

uit te voeren vanwege de hogere kosten. Bent u met ons van mening dat de raad het 

budgetrecht heeft en dat het niet aan de ambtenaren is om te bepalen of een motie niet 

uitgevoerd moet worden, en dat de raad de afweging moet maken of het de financiële 

gevolgen van een aangenomen motie wil dragen?

Wij delen uw mening. De motie vraagt de Raad inzicht te verschaffen in de financiële en andere consequenties die 

samenhangen met het planten van bomen met een grotere dikte. Aan de motie is uitvoering gegeven door het 

opstellen van een rapportage met ambtelijk advies aan het college. De rapportage zal met een collegevoorstel met de 

Raad worden gedeeld.

89 GL RB Nieuwe ontwikkelingen, Programma groot onderhoud

Wat wordt precies bedoeld met verschuivingen vanuit voorzieningen voor bijvoorbeeld groen 

om een deel van het tekort van 6 mio te vereffenen?

Elk jaar worden de voorzieningen met een bedrag gedoteerd, gebaseerd op een gemiddeld project. Ieder project is 

echter anders en de daarmee samenhangende kosten en kostenverdeling over de verschillende voorzieningen dus 

ook. Ook kijken aannemers verschillend aan tegen de werkzaamheden en verdelen zij de kosten anders dan wij. 

Bijvoorbeeld bij het toerekenen van materieel aan projecten. Bij het 2-jaarlijkse vaststellen van het programma groot 

onderhoud blijkt dan dat de ene voorziening zwaarder belast is dan de andere. Dat is dan ook het moment om de 

dotaties en de budgetten in de voorziening te herschikken.

89 VVD RO Vanuit het Gemeentefonds ontvangt de gemeente vermoedelijk compensatie. Hoezo 

vermoedelijk? Waar is dat van afhankelijk en hoe groot is de onzekerheid? Met andere 

woorden: waar is dit op gebaseerd?

Hierover vindt op landelijk niveau nog overleg plaats. 

89 VVD RB Wordt het Programma Groot Onderhoud 2020-2025 besproken in de Gemeenteraad? Het Programma Groot Onderhoud wordt ter bespreking en besluitvorming geagendeerd in de Raad.

89 VVD RO Waar is het in de laatste regel genoemde bedrag (€ 40.000,00) op gebaseerd? Graag uitleg 

over de hoogte van dat bedrage en waar is de verwachting op gebaseerd dat dit bedrag 

voldoende is?

Dit bedrag is een inschatting op basis van de offerte voor het  actualiseren van het gemeentelijk geluidmodel en op 

basis van de ervaringen bij de eerdere ronde in 2016. Pas als offertes zijn ingediend in 2021 kunnen de precieze kosten 

worden bepaald.
90 GL RB Nieuwe ontwikkelingen, Programma groot onderhoud, doorgeschoven projecten

Wat voor gevolgen heeft deze terugbrenging van de kosten aan de aanpassing 

Verkeersstructuur Diemen-Zuid voor de feitelijke uitvoering?

Geen gevolgen. De gereserveerde budgetten voor het onderhoud worden beschikbaar gesteld vanuit het PGO. De rest 

van het project wordt bekostigd uit de daarvoor door de Raad beschikbaar gestelde investering.

90 VVD RB Hoe verhoud zich de aanlevering van de doorrekening van het programma groot onderhoud 

in 2021 zich tot het Programma Groot Onderhoud 2020-2025?

Vraag vervalt in overleg met Johan Jägers van de VVD.

90 VVD RB Laatste bolletje op pagina 90: De kosten aan de aanpassing verkeersstructuur Diemen Zuid 

zijn teruggebracht naar asfaltonderhoud van de busbaan. Betekent dit dat de openstelling 

van de busbaan en de daarmee verbandhouden kosten worden doorgeschoven? Zo nee, wat 

betekent dit dan? Zo ja tot wanneer is het doorgeschoven?

Nee, dit betekent dat alleen de gereserveerde kosten voor het onderhoud van de busbaan in zijn huidige staat 

beschikbaar worden gesteld voor de realisatie van het project openstellen busbaan. De rest van de kosten wordt ten 

laste gebracht van de door de Raad beschikbaar gestelde investering.

90 D66 RB Doorschuiven projecten : Zijn er risico’s verbonden aan het doorschuiven van de genoemde 

projecten, zoals achterstallig onderhoud?

Nee, de werkzaamheden worden gespreid met het oog op een efficiënt gebruik van beschikbare ambtelijke capaciteit. 

Omdat wijken en buurten in Diemen in korte tijd zijn gerealiseerd, ontstaan er pieken in het onderhoudsschema. Door 

de werkzaamheden meer te spreiden, is het mogelijk om deze werkzaamheden grotendeels door de staande 

organisatie uit te laten voeren. Er is voldoende geld begroot voor de komende jaren, dus achterstallig onderhoud is 

niet aan de orde.  Daarnaast is er ook voldoende budget voor dagelijks klein onderhoud om de wegen schoon, heel en 

veilig te houden.
91 VVD RB Wat betekent de zinsnede: Wanneer ongeadresseerd zal dit tekort leiden tot een significante 

kwaliteitsdaling? Wat is de impact hiervan?

Gedoeld wordt op het vervangen van de kleurige vaste planten. Gemiddeld 1x in de twintig jaar wordt een wijk 

heringericht. Daarbij wordt ook de beplanting vervangen. Maar omdat vaste planten een levensduur van een jaar of 

tien hebben, is tussentijds vervangen noodzakelijk om de kwaliteit en uitstraling van de beplanting te handhaven.

93 VVD RO Afhankelijk van het advies van de Raad voor het Openbaar Bestuur over de kosten voor 

gemeenten voor invulling van het klimaatakkoord wordt hiervoor vanaf 2022 een bijdrage in 

het gemeentefonds verwacht. Hoe groot is de kans dat dit werkelijk gebeurd? Wat als die 

bijdrage er niet komt?

In de klimaatwet is vastgelegd dat Nederland in 2030 49% minder CO2 mag uitstoten dan in 1990 en in 2050 95% 

minder. Hieraan zijn het huidige en toekomstige kabinetten gebonden. De inhoudelijke maatregelen om dit te kunnen 

bereiken zijn vastgelegd in het klimaatakkoord van 28 juni 2019. Via de regionale energiestrategie, de transitievisie 

warmte en de wijkuitvoeringsplannen dragen gemeenten hun aandeel bij aan het klimaatakkoord. Met het 

klimaatakoord is afgesproken dat er een onafhankelijk onderzoek komt naar de uitvoeringskosten voor gemeenten. Als 

er hiervoor geen adequate bijdrage in het gemeentefonds komt, zal in het gehele land het opstellen en uitvoeren van 

wijkuitvoeringsplannen voor de wijken die op basis van de transitievisies warmte vóór 2030 van het aardgas gaan in 

het gedrang komen en daarmee de doelen van de klimaatwet en internationale afspraken (EU en Parijs-akkoord). De 

kans dat er geen bijdrage komt wordt daarom niet groot geacht.

Leefomgeving en klimaat
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93 OD RO Energietransitie:  “Hiertoe moet er in 2030 wereldwijd 45% minder CO2 worden uitgestoten 

en mag in 2050 niet meer worden uitgestoten dan de natuur kan absorberen.”

• EU heeft al voorgesteld 55% minder CO2 in 2030 heeft dit consequenties voor het gevoerde 

beleid?

Het referentiejaar van de doelstellingen is verschillend. Het IPCC heeft in 2018 berekend dat om de opwarming 

beperkt te houden tot 1,5 graad de wereldwijde uitstoot van CO2 in 2030 met 45% gereduceerd moet zijn ten opzichte 

van 2010. Binnen de EU wordt 1990 als referentiejaar gehanteerd. Het kabinet had tot doel in elk geval 49% CO2 

reductie in 2030 te realiseren ten opzichte van 1990 (regeerakkoord) en, mits dat in EU verband kon worden 

afgesproken, om in 2030 55% CO2 reductie te realiseren. Bij het klimaatakkoord van 28 juni 2019 stond de 

emissiereductiedoelstelling van 49% in 2030 centraal met tevens een vooruitblik naar maatregelen om 55% 

emissiereductie te kunnen realiseren. Via de regionale energiestrategie en de transitievisie warmte dragen gemeenten 

hun aandeel bij aan de doelstellingen van het klimaatakkoord. Voor het realiseren 55% CO2 reductie in 2030 vond het 

kabinet vanuit oogpunt van concurrentieverhoudingen niet alleen nationale afstemming (klimaatakkoord) maar ook 

Europese afstemming nodig. Het gaat daarbij om normering (EU Richtlijnen voor bijvoorbeeld producten en 

activiteiten), beprijzing (ondermeer emissiehandel voor de grote industrie) en subsidie. Voor het gevoerde beleid van 

de gemeente heeft de aangescherpte doelstelling vooralsnog geen consequenties.

94 VVD RB Is er een verband tussen de Coronacrisis en de stijging van het aanbod huishoudelijk afval? Zo 

ja, is daar naar verloop van tijd weer een daling te verwachten? Graag hierover enige uitleg.

Ja, dat verband is er zeker zoals toegelicht in de rapportages over de corona-effecten en het memo over de voortgang 

van de implementatie van het Afvalplan 2020. Als gevolg van de lock-down in het voorjaar waren veel inwoners thuis. 

Er werd massaal geklust, opgeruimd, verbouwd en getuinierd. Ook werden er veel meer online aankopen gedaan. Als 

gevolg hiervan zagen we het aanbod huishoudelijk restafval sterk toenemen. Die toename lijkt nu weer wat te 

stabiliseren.
94 VVD RB De egalisatiereserve afvalstoffenheffing is leeg. Dient deze reserve gevuld te worden? Zo ja, 

met hoeveel geld en wanneer? Zo nee, waarom niet?

Ja. De egalisatievoorziening is met ingang van 2021 weer gevuld met € 115.000. Een egalisatievoorziening is bedoeld 

om tariefsschommelingen in de afvalstoffenheffing op te vangen. Op pagina 15 is dit verder toegelicht. 

100 VVD RB Wat wordt bedoeld bij het 6-de gedachtenstreepje? De genoemde € 3.500 waarvoor de werkzaamheden opgenomen zijn is niet correct. De zinsnede moet zijn 'vervanging 

onderheid riool hoofdassen gewijzigd in relining (€ 500.000 in 2023 in plaats van 2024)'
100 D66 RB Strandje aan de Diem : Waarom is het bestemmingsplan destijds gestrand? Is er reden om 

aan te nemen dat dat nu anders zal zijn?

De Raad heeft in 2013 het bestemmingsplan waarin het strandje stond opgenomen gewijzigd vastgesteld ten opzichte 

van het raadsvoorstel, waarmee het strandje toen niet is opgenomen in het vastgestelde bestemmingsplan.

Of de Raad dit nu wel wil opnemen in een bestemmingsplan is een politieke vraag. Wel wijzen we er op dat de regels 

aangaande Natuurnetwerk Nederland (NNN), voorheen Ecologische Hoofdstructuur(EHS), in de huidige en binnenkort 

vast te stellen provinciale verordening strenger zijn geworden en dat het niet zeker is of deze ontwikkeling nu nog 

haalbaar is in De Diem aangezien deze onderdeel is van de NNN.

100 D66 RB Investeringsplan gemeentelijk rioleringsplan : “Relining onderheide riolering Diemen-Zuid (1) 

en (2) verwijderd”. Wat is hier de reden van? Is het niet nodig?

De relining van de bedoelde onderheide riolering is geprogrammeerd op basis van de verwachte levensduur. Uit de 

rioolinspecties die om de 5 jaar worden uitgevoerd, is gebleken dat de relining van de riolering nog niet noodzakelijk is. 

Deze relining is daarom uit de programmering gehaald.

106 OPD RO Uit de parkeermonitoring blijkt een grote steun voor het afschaffen van betaald parkeren 

voor gehandicapten. Het college wil dat overnemen. In de bestuurlijke termijnagenda staat 

de actualisering van het parkeerbeleid gepland voor eerste kwartaal 2021. Wat is er nodig en 

wat weerhoudt het college om de afschaffing nog dit jaar te laten ingaan?

Hiervoor is een aanpassing van de parkeerverordening nodig, de Raad moet hier dan een besluit over nemen. Dit 

onderwerp komt aan de orde bij de actualisatie van het parkeerbeleid in het eerste kwartaal van 2021.

107 VVD RO 4.1.2: hoe wordt de participatie bij de voorbereiding van de nieuwe concessie vormgegeven 

voor Diemen?

Op dit moment is de Vervoerregio Amsterdam (de OV autoriteit) samen met GVB bezig met het bepalen of en hoe het 

inbestedingstraject om te komen tot een nieuwe OV concessie Amsterdam doorgang kan vinden. Dit hangt samen met 

de situatie rond het coronavirus die veel invloed heeft op het openbaar vervoer in Nederland, het aantal reizigers is 

hierdoor fors teruggelopen. We worden ambtelijk binnenkort hierover bijgepraat. Zodra hier duidelijkheid over is, 

wordt ook duidelijk hoe het vervolgproces (om te komen tot een nieuwe concessie) wordt vormgegeven. In een eerder 

stadium (voor corona) is afgesproken dat de Vervoerregio een presentatie aan de Raad van Diemen geeft over het 

vernieuwen van de concessie. We streven ernaar om dit te blijven organiseren, mocht de inbesteding doorgang 

vinden. 

109 & 242 OPD RO Waarom is er bij programma Verkeer 'Haalbaarheidsonderzoek fietsverbinding Plantage De 

Sniep en Station Diemen-Zuid' een PM-bedrag begroot? Het begrotingsoverschot laat toch 

het noemen van een bedrag toe?

De kosten van dit onderzoek zijn nog niet bekend en komen naar verwachting ook deels in aanmerking voor een 

subsidie van de Vervoerrregio Amsterdam

Verkeer
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111 VVD DIR Ook wil de gemeente verbinding onderling bevorderen. Dit staat in de laatste zin van de 

eerste alinea. Graag hierbij enige uitleg. Wie of wat wordt verbonden en hoe zal dat door 

gemeente gebeuren? 

Onder verbinding verstaan we dat mensen  en groepen in buurten en wijken zich meer met elkaar verbonden voelen. 

Verbinding kan een antwoord zijn op sociaal isolement, maar kan ook een bijdrage leveren aan het bevorderen van de 

leefbaarheid in buurten en wijken. ‘Verbinding bevorderen’ kan door projecten die de gemeente in samenspraak met 

bewoners, woningbouwcorporaties en het lokale welzijnswerk uitvoert in bijvoorbeeld de Rode Kruislaan en 

Beukenhorst, maar ook door het faciliteren van bewonersinitiatieven rond buurtmoestuinen, speeltuinen e.d. 

111 VVD DIR Wat behelst Diemen ‘22 Zie pagina 155 van de begroting voor een uitgebreide beantwoording van deze vraag. 
114 VVD PZ Tweede alinea, laatste zin (Kosten zijn waarschijnlijk beperkt) Waarop is die verwachting 

gebaseerd en wat is beperkt? Met andere woorden om welk bedrag gaat het?

Die verwachting is gebaseerd op een app die al door andere gemeentes in dit kader gebruikt wordt. Kosten hangen af 

van de specificaties die je wenst. Bandbreedte kosten € 10.000 - € 25.000. Dit jaar is de burgerpeiling gehouden (wordt 

binnenkort gepubliceerd), dus besluit over aanschaf is uitgesteld. 
115 VVD FIN De kosten (premie?) stijgen met € 18.000,00. Dat is een forse stijging. Is er in het wagenpark 

veel schade voorgevallen?

Verzekeringen wagenpark: Hoe kan het dat de verzekering in een jaar van 11.000 naar 29.000 

(=163%) stijgt?

De oorzaak van de stijging is tweeledig. 

Enerzijds heeft het te maken met ontwikkelingen in de verzekeringsmarkt en anderzijds met de flinke schadelast in 

Diemen. Er waren in 2019 problemen met de verzekering van het wagenpark. De verzekering werd zelfs opgezegd 

vanwege de vele schadegevallen. Slechts na stevig aandringen is de verzekeraar bereid gevonden de opzegging 

ongedaan te maken, echter met verslechtering van condities (51 % premieverhoging en verhoging eigen risico). 

Tot slot zijn recent nieuwe voertuigen gekocht en oudere ingeruild. De premie van nieuwe voertuigen ligt in de praktijk 

vaak hoger dan bij oudere voertuigen

116 GL DIR Participatie en communicatie.

Door wie wordt de participatievisie opgesteld? Zal deze in de raad worden vastgesteld of is 

dit een interne visie voor de gemeentelijke organisatie?

De participatievisie wordt opgesteld door de adviseur participatie. De visie gaat verder dan enkel een interne blik voor 

de organisatie en richt zich op de ambitie van de gemeente m.b.t. participatie en de wijze waarop deze waarden in de 

praktijk worden gebracht. De visie wordt eerste kwartaal 2021 aangeboden in de raadsvergadering ter besluitvorming. 

Bij de implementatiefase wordt intern gekeken hoe we binnen teams de participatiewaarden in praktijk kunnen 

brengen. Hiervoor wordt een competentie-ontwikkeltraject per team aangeboden die aansluit op het traject van de 

organisatieontwikkeling Diemen '22.

116 VVD DIR Waar zal de incidentele investering van € 50.000,00 voor worden aangewend? Graag 

voorbeelden.

De investering van € 50.000 wordt besteed aan de totstandkoming van de visie en de implementatie daarvan. Met 

verschillende acties wordt gestuurd op een kwaliteitsslag van participatie in de organisatie. We investeren in 

competenties van medewerkers en aanvullende participatie-instrumenten. Aangezien de verwachting is dat de 

behoefte per team kan variëren gaan we in de implementatiefase met de teams in gesprek wat zij nodig hebben om de 

participatiewaarden succesvol in de praktijk te brengen. Afhankelijk van de behoefte per teams zullen gerichte 

trainingen worden aangeboden. Een voorbeeld zou kunnen zijn dat teams zich willen ontwikkelen om meer 

maatschappelijk sensitief te zijn, beter met weerstand vanuit de gemeenschap om willen leren gaan of juist meer 

willen luisteren en dialoog willen voeren met inwoners en netwerken.

116 VVD DIR Beschikt Diemen inmiddels over een Programmadirecteur? De wervingsprocedure voor deze functie loopt nog.
116 D66 DIR Participatie en communicatie : Wat is de voortgang van de participatievisie die in 2020 zou 

worden opgesteld?

De Coronaperiode heeft geleid tot het herstructureren van prioriteiten m.b.t. de participatiedoelstellingen. De 

urgentie voor ondersteuning voor digitale participatie was dermate hoog dat er in 2020 een handboek digitale 

participatie is opgesteld. Dit handboek helpt medewerkers van de organisatie in het maken van de keuze voor in de 

inzet van een online participatievorm en bijhorende middelen. Het handboek digitale participatie wordt binnenkort 

aan u aangeboden. De participatievisie zal eerste kwartaal 2021 aan u worden aangeboden ter besluitvorming.

116 OD DIR Participatie en communicatie:  “In 2020 wordt een participatievisie opgesteld die invulling 

moet geven aan de participatiedoelstellingen zoals deze zijn geformuleerd in het 

coalitieakkoord.”

• Dus niet volgens de resultaten vanuit de commissie meervoudige democratie?

In het coalitieakkoord wordt de urgentie voor participatie aangestipt. Vanuit de Raad is er ook veel aandacht voor 

participatie. In de uitwerking en de totstandkoming van de participatievisie worden deze participatiedoelstellingen 

gezamenlijk met inwoners, college, medewerkers van de organisatie en raadsleden ingevuld. Ook de waardevolle input 

vanuit de commissie Meervoudige democratie wordt genomen in de uitwerking van de participatievisie. 

118 VVD FIN Wat wordt bedoeld met apparaatskosten per inwoner? Apparaatskosten (ofwel organisatiekosten) zijn de noodzakelijke financiële middelen voor het inzetten van personeel 

(salarissen), organisatie-, huisvestings-, materieel-, automatiseringskosten e.d. voor de uitvoering van de 

organisatorische taken. Apparaatskosten zijn dus alle personele en materiële kosten die verbonden zijn aan het 

functioneren van de organisatie, exclusief griffie en bestuur.
118 VVD FIN En ten opzichte waarvan wordt het percentage overhead afgezet? Het percentage overhead wordt afgezet tegen de personeelskosten (zie ook Paragraaf Bedrijfsvoering, pagina 163 en 

164).

122 VVD RB Lezen we dit goed dat het om twee keer € 500.000, gaat dus 1 miljoen? Correct, € 500.000 voor aanpassing meubilair en € 500.000 voor bouwkundige en interieure aanpassingen.

125 VVD FIN Heeft dit te maken met de verhoging van de OZB vorig jaar c.q. twee jaar geleden vanwege de 

relatief hoge woningprijzen in de regio? Graag duidelijker uitleg.

De verrekentarieven die in de algemene uitkering worden gebruikt zijn het resultaat van een landelijke trend.  In de 

begroting maken wij geen aanname van het nieuwe verrekentarief, maar hanteren wij het bestaande tarief. Dat leidt 

sowieso jaarlijks tot afwijkingen. De mate waarin is sterk afhankelijk van de waardeontwikkeling van de landelijke 

woningmarkt.  
126 D66 FIN Ongebonden belastingen : “Uitvoeringskosten” is nieuw ten opzichte van begroting 2020, 

maar niet gekwalificeerd. Wat houdt dit in? 

Het betreffen hier de kosten die gemaakt worden om de ongebonden belastingen te innen. Door deze kosten te 

verminderen van de opbrengsten maken we inzichtelijk wat de netto ongebonden belastingen zijn en daarmee echt als 

algemeen dekkingsmiddel ingezet kunnen worden.

Dit is inderdaad gewijzigd ten opzichte van vorig jaar.

Samen besturen
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129 VVD FIN Wat wordt bedoeld met de indicator functiemenging? De functiemenging weerspiegelt de verhouding tussen banen en woningen en varieert tussen (0 alleen wonen) en 100 

(alleen werken). Bij een functie van 50 zijn er evenveel woningen als banen.
134 VVD RO Waarom is er voor 2020 slechts 1,3% begroot terwijl we in 2016 al op 1,6% zaten? Deze gegevens zijn afkomstig uit de klimaatmonitor van Rijkswaterstaat. De begroting over 2020 is eind 2019 

opgesteld. Er waren op dat moment nog geen cijfers bekend over 2019. Er moest dus voor een inschatting over 2020 

geëxtrapoleerd worden vanuit de gegevens tot en met 2018. Het komt soms voor dat ook de officieel vastgestelde 

indicator van het voorgaande jaar nog niet beschikbaar is.
136 VVD RB Wat behelst in grote lijn het volledig  klimaatadaptief inrichten van Scheepskwartier en 

Vlinderbuurt? In hoeverre heeft dat impact op de geplande doorlooptijd van de 

herinrichting?

Klimaatadaptatie beslaat de terreinen wateroverlast, droogte en hittestress. Met name op de gebieden van 

wateroverlast en droogte zijn bij eerdere herinrichtingen maatregelen genomen, maar bij de herinrichting van 

Scheepskwartier en Vlindertuin worden voor de eerste keer alle aspecten van klimaatadaptatie integraal 

meegenomen. De buurten gaan daarmee voldoen aan de gemeentelijke en landelijke ambities op het gebied van 

klimaatadaptatie. Het klimaatadaptief maken van de buurten vraagt andere werkzaamheden, maar niet zozeer meer 

werkzaamheden. Wel leidt het tot een intensievere voorbereiding en participatie met bewoners. We verwachten niet 

dat dat leidt tot een langere doorlooptijd. 

150 VVD FIN In hoeverre bestaat het risico dat Diemen VPB verschuldigd is over de grondverkoop m.b.t. 

Holland Park West?

Op basis van de VPB-quickscan (zie hoofdstuk 7 MPG 2019) kan worden geconcludeerd dat geen sprake is van 

structurele vermogensoverschotten op het samenstel van de gemeentelijke grondexploitaties (waaronder Holland 

Park West) en de activiteiten van het grondbedrijf worden daarom als niet Vpb-plichtig ingeschat. Echter een 

definitieve uitspraak door de Belastingdienst zal naar verwachting pas plaatsvinden bij de aangifte van desbetreffend 

belastingjaar.
153 VVD FIN Hoe kan de grondexploitatie nu negatief zijn? Door de grondverkopen van Holland Park West in 2021 ontstaat er een negatieve boekwaarde (opbrengsten zijn hoger 

dan de kosten). Het kengetal grondexploitatie geeft aan hoe groot de grondpositie is ten opzichte van de totale 

geraamde baten van de gemeente. Hoe lager dit percentage is, hoe beter. In dit geval is negatief dus positief!  

156 VVD FIN Waar vinden we de genoemde € 150.000 voor de kennis-en competentieontwikkeling van de 

medewerkers in de begroting terug?

Op het programma 'Samen Besturen'. Dit budget was al in de begroting 2020 opgenomen en wordt dus niet als nieuw 

beleid gezien in 2021.

134 D66 RO “Voortzetten ondersteuning VvE’s” : Kunt u een idee geven van de vorm waarin dit in de 

afgelopen jaren heeft plaatsgevonden wat het tot nu toe heeft opgeleverd?

Eind 2019 en begin 2020 is een VVE cursus bestaande uit 3 cursusavonden georganiseerd. Hierbij kwamen technische, 

financiële, juridische en sociale (agenderen in de ledenvergadering) aspecten aan de bod. Per cursus waren er 25 

deelnemers. Na de eerste cursus is 8 maal en bij de tweede 10 maal gebruik gemaakt van een door de gemeente 

betaalde meeloopsessie waarin aan de hand van het langslopen van het gebouw advies werd gegeven over de 

belangrijkste energiebesparingskansen.
135 GL RO Klimaatadaptatie + natuur & biodiversiteit 

Heeft de gemeente al eens overwogen of het gebruiken van wadi’s mogelijk en van 

meerwaarde zou kunnen zijn? Wadi’s zijn een ‘groenblauwe’ maatregel voor 

hemelwateropvang, waarbij een groene omgeving met aandacht voor biodiversiteit mogelijk 

is. Een wadi wordt veel toegepast in verstedelijkt gebied bij (her)inrichtingen.

De gemeente Diemen streeft ernaar om overal een zodanige afvoer- en bergingscapaciteit te realiseren dat bij een 

regenbui van 120mm in een uur geen woningen en parkeerkelders onderlopen. Alleen waar dat niet haalbaar is wordt 

een afvoer- en bergingscapaciteit voor een regenbui van minimaal 90mm in een uur aangehouden. Om de genoemde 

veiligheid te kunnen bieden, wordt het openbaar groen bij herinrichten verlaagd ten opzichte van de verharding. Bij 

regen stroomt het overtollige water daardoor naar het groen. In praktijk fungeert het openbaar groen daarmee als 

wadi. In formele zin zijn wadi's overigens dieper, maar dat is gezien de relatief hoge grondwaterstand in Diemen niet 

wenselijk. Naast het verlagen van het groen wordt de openbare ruimte ook waar mogelijk ontsteend, waardoor meer 

ruimte voor groen en dus waterberging en biodiversiteit ontstaat.

136 D66 RB 3.A: In hoeverre doen we dit samen in DUO verband of zelfs verder.  Want andere gemeenten 

hebben dit vraagstuk ook.

Klimaatadaptatie vraagt lokale maatregelen, waarbij gedacht kan worden aan het planten van bomen tegen 

hittestress, het realiseren van waterberging om wateroverlast te voorkomen en het aanleggen van drainage om 

droogte te beperken. Het probleem speelt natuurlijk in heel Nederland, waardoor samenwerking heel waardevol is. Als 

Diemen werken we op dit onderwerp intensief samen binnen het samenwerkingsverband BOWA, waar een vijftiental 

gemeenten (o.a. Ouder-Amstel en Uithoorn) en het waterschap deel van uitmaken. De samenwerking bestaat onder 

andere uit kennisdeling, gezamelijke subsidieaanvragen en het voeren van de risicodialogen versnelling 

klimaatadaptatie. Ook met andere partners zoals de Provincie en de Hogeschool van Amsterdam wordt veelvuldig 

samengewerkt.
138 D66 RO “Personele ondersteuning bij het uitbouwen van DDD”: Om welke concrete acties gaat het 

hier?

De gemeente neemt deel aan de bestuursvergaderingen van Daarom Duurzaam Diemen. Hierbij wordt ondermeer 

informatie gedeeld over elkaars activiteiten met betrekking tot duurzaamheid in Diemen en kan het bestuur gebruik 

maken van kennis van een gemeentelijke duurzaamheidsspecialist en communicatiespecialist. De gemeente biedt ook 

ondersteuning bij de wervingscampagnes en de organisatie van het jaarlijkse event/het duurzaamheidscafé. 

Momenteel is een trainee van de gemeente ingezet die (naast andere projecten) tot begin volgend jaar onderzoek 

doet naar de mogelijkheden voor versterking van Daarom Duurzaam Diemen

Duurzaamheid
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143 D66 RO Risicoanalyse:

De claim van Rijkswaterstaat m.b.t. grond A1 is eruit. Wat is hiervoor de reden?

Overeenkomst met Rijkswaterstaat is gesloten, zoals toegelicht aan de Raad met brief Informatie van College d.d. 27 

maart 2020.
143 D66 RO Risicoanalyse: 

Wat maakt het risico op Holland Park van negatief (begroting 2020) naar positief?

Risicobedrag is saldo van kansen en risico's van alle onderdelen van gebiedsontwikkeling Holland Park (waaronder grex 

Holland Park West). Bij Begroting 2020 was kans op een gunstig aanbestedingsresultaat nog niet verwerkt in het 

grondexploitatiesaldo van Holland Park West. Betekende toen nog dat de kansen groter waren dan de risico's en dus 

negatief risicosaldo. Inmiddels is kans ingeboekt in grexsaldo en zijn van de resterende kansen en risico's, de risico's 

groter dan de kansen, dus positief risicosaldo. Zie uitgebreide toelichting Kansen en risico analyse bij MPG 2019 

(geheime bijlage paragraaf B4).

147 D66 SL Risico leerlingengroei: 

“In 2020 wordt daarom het Integraal Huisvestingsplan (IHP) voor Diemen geactualiseerd.” Is 

dit inmiddels gebeurd? En houdt het rekening met verschillen in vraag en aanbod per buurt? 

In eerste instantie beantwoordt de actualisatie van het IHP de vraag welke ruimtebehoefte er is op basis van de 

leerlingprognoses voor heel Diemen en worden adviezen gegeven hoe aan deze ruimtebehoefte kan worden voldaan. 

Om voldoende zicht te kunnen houden op de ontwikkelingen in de leerlingpopulatie worden daarbij ook jaarlijks 

prognoses opgesteld die ingaan op de ruimtebehoefte per school, daarmee wordt ook inzicht verkregen in de vraag en 

het aanbod per wijk.

158 GL FIN Formatie-uitbreidingen

Formatie-uitbreiding is logisch en verstandig, gezien onze ambities en de groei van Diemen. 

Zijn er ook concrete plannen voor het faciliteren van stagiaires en/of trainees in 2021?

Dit is niet gewijzigd ten opzichte van 2020. In de begroting is ruimte voor twee trainees en ook stage lopen blijft een 

mogelijkheid.

165 GL FIN Wat is de reden dat maar 75% HRM gesprekken is begroot voor 2021? De HRM-cyclus is toe aan verandering. Duo+ / P&O is een proces opgestart om te komen tot een nieuwe HRM-cyclus. 

Dat is de reden dat in 2021 niet alle HRM-gesprekken op de 'oude' wijze zullen plaatsvinden.

179 Financiën FIN De tarieven Afvalstoffenheffing zoals opgenomen in de tabellen "Gezinnen met 2 kinderen (eigen 

woning)" en "Alleenstaande (eigen woning)" zijn niet juist opgenomen. Diezelfde tarieven komen ook 

terug in de tabel "Tarief".

De tarieven afvalstoffenheffing wordt aangepast naar het onderstaande:

Gezinnen met 2 kinderen (eigen woning) 2020: € 352,00 2021: € 373,00

Alleenstaande (eigen woning) 2020: € 281,00 2021: € 295,80

179 GL FIN Hier staat dat de afvalstoffenheffing voor meerpersoonshuishoudens € 362,25 was voor 

2020. Echter, op onze aanslag stond een bedrag van € 352. Welk van deze bedragen wordt 

gehanteerd voor de berekening van de lasten voor 2021? En wat worden dan de lasten voor 

meerpersoonshuishoudens en eenpersoonshuishoudens?

De tarieven afvalstoffenheffing wordt aangepast naar het onderstaande:

Gezinnen met 2 kinderen (eigen woning) 2020: € 352,00 2021: € 373,00

Alleenstaande (eigen woning) 2020: € 281,00 2021: € 295,80

181 D66 FIN Kwijtscheldingen : Graag inzicht in hoe vaak en met welke omvang kwijtscheldingen in 2020 

voorkwamen.

Uit de 2de kwartaalrapportage 2020 van Gemeentebelastingen Amstelland blijkt dat er tot 1 juli 2020, 

662 kwijtscheldingsverzoeken zijn ingediend.

184 OPD RB Onderhoud Riolering en Stedelijk Water

Onder het kopje 'Verbrede zorgtaak' wordt beschreven dat de gemeente 

inspanningsverplichtingen heeft ten aanzien van hemelwater en grondwater. De 

hemelwaterzorgplicht moet wateroverlast voorkomen als gevolg van extreme neerslag. Geldt 

uw zorgplicht ook voor de tussen woningen gelegen achterpaden en stegen?

De achtergrond van deze vraag is dat die paden en stegen niet worden mee-opgehoogd als 

de straten en stoepen worden herbestraat. Het gevolg is dat de achterpaden steeds lager 

komen te liggen en het regenwater naar het laagste punt stroomt. Door verzakkingen is het 

pad ongelijk en zijn er plassen. Een formele  verwijzing naar de eigenaren van de woningen 

om dit probleem op te lossen, lijkt niet realistisch. Er zijn veel mengvormen van koop- en 

huurwoningen in een straat of blok. Als één eigenaar van een koopwoning zijn achterpad 

ophoogt, dan hebben de andere bewoners wateroverlast. In Diemen-Noord wordt aarde 

verstrekt voor de voortuintjes bij de herintichting van de wijk. Zou de gemeente dan ook iets 

voor de achterpaden en stegen kunnen betekenen?

De gemeenten hebben een zorgplicht op het gebied van grond- en hemelwater. Dat houdt in dat de gemeente ervoor 

dient te zorgen dat de waterhuishouding op openbaar terrein op orde is en dat er geen problemen worden 

afgewenteld. Oftwel, als een te hoge grondwaterstand op openbaar terrein leidt tot water in de achtertuin van 

bewoners, dan heeft de gemeente een plicht om dat doelmatig te verhelpen. De betreffende achterpaden zijn niet in 

eigendom van de gemeente, maar van de woningeigenaar. De zorgplicht geldt in dat geval voor de woningeigenaar zelf 

zodat het ophogen van de achterpaden aan de woningeigenaar is. Naast dat het ophogen door de gemeente praktisch 

moeilijk uitvoerbaar is, omdat toestemming nodig is van alle eigenaren, leidt ophogen ook tot een ander probleem. 

Niet alleen de achterpaden verzakken, maar ook de aanliggende tuinen. Als alleen de achterpaden worden opgehoogd 

worden de verzakte tuinen opgesloten met een toenemende wateroverlast als gevolg.

185 D66 RB Tabel infraprojecten : Waar zijn de kosten te vinden die aan deze afzonderlijke projecten 

verbonden zijn?

De kosten per afzonderlijk project worden gepresenteerd in het Programma Groot Onderhoud dat ter besluitvorming 

staat geagendeerd voor de raadsvergadering van november.
193 OPD RB Wat is de stand van zaken van het aanleggen van zonnepanelen op De Schakel en 't Kruidvat 

(stond reeds in 2018 of 2019 in de begroting)?

De zonnepanelen zouden in 2019 geplaatst worden. De zonnepanelen worden dit jaar op de daken van 't Kruidvat 

aangebracht. Door de complexiteit van de Schakel staat dit gepland in 2021.

198 D66 RO Veiligheidsregio Amsterdam-Amstelland : Onder “ontwikkelingen 2021” staat “opstellen 

nieuw beleidsplan 2019-2022”. Dit lijkt wat laat om in 2021 te doen.

De titel wordt aangepast naar Beleidsplan 2020-2024 en is het de bedoeling dit plan nog dit jaar vast te stellen.

Verbonden partijen

Onderhoud kapitaalgoederen

Bedrijfsvoering

Lokale heffingen

Risico's en weerstandsvermogen


